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Minnesanteckningar från årsmöte med 
Edsviken Vattensamverkan  
 
Tid: 2024-03-08, 09:00–12:00 Plats: Turebergshuset plan 4, Tureberg, Sollentuna. 
 

Närvarande styrgrupp:  
Jonas Riedel, Sollentuna (ordförande) 
Per Gibson, Sollentuna (ersättare) 
Victoria Johansson, Solna (ledamot) 
Robert Nibelius, Danderyd (ledamot) 
Maria Antonsson, SVOA (ledamot) 
Sofia Buhrgard, Sundbyberg (ledamot) 
Tony Haddad, Järfälla (ledamot)  
 
*Frånvarande från styrgruppen: 
Märtha A. Lilliestråle, Danderyd (ersättare) 
Elisabeth Hellström, SVOA (ersättare) 
Anna-Lena Hammarin, Sundbyberg (ersättare) 
 
 

Närvarande från arbetsgrupp: 
Jonas Qvarfordt, Danderyd (ersättare)  
Fredrik Erlandsson, SVOA  
Towe Holmborn, Sollentuna  
Linda Svensson, resurs för Sollentuna 
Babette Marklund, Järfälla (på länk) 
Marie Amid, Solna 
 
Övriga: 
Cinthia Tiberi Ljungqvist, Länsstyrelsen (på länk) 
Therese Olsson, Calluna AB (på länk) 
Björn Eriksson, Sollentuna 
 

*Frånvarande från arbetsgruppen: 
Gunnar Andersson Wargert, Danderyd 
Jonas Brander, SEOM 
Olivia Abrahamson, Sundbyberg 
 
Frånvarande Övriga: 
 

 

 
1) Presentation av deltagare 
Bordet runt. 

2) Godkännande av dagordning 
Dagordningen godkändes. 

3) Val av justeringsperson (justering sker via mail) 
Tony Haddad valdes till justerare. Godkännande av minnesanteckningar sker via e-post. 
Sekreterare är Linda Svensson. 

4) Presentation av miljöövervakningen 2023 
Therese Olsson från Calluna höll en presenterade om 2023 års resultat av 
miljöövervakningen.  
Efter presentationen framkom att politikerna gärna vill få mer utbildning om ex 
bottenfauna, vad är det som påverkar den exempelvis. Vi fick höra att bottenfauna inte 
tas med i den bedömning som läggs ut på VISS. På grund av det har Edsviken i VISS 
otillfredsställande status och inte dålig status som är fallet om kvalitetsfaktorn 
bottenfauna räknas in. 
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5) Föregående minnesanteckningar 
Föregående minnesanteckningar (20231215) godkändes och lades till handlingarna. 

6) Godkännande av verksamhetsberättelse och ekonomisk redovisning för 2023 
Verksamhetsberättelsen inklusive ekonomisk redovisning för år 2023 godkändes. Det 
ekonomiska överskottet (om 649 464:-) från år 2023 utgör ingående balans till år 2024. 
Dokumentet läggs på hemsidan.  
Sollentuna kommun fick i uppdrag att kontrollera om medlen på balanskontot kan 
placeras så att de kan ge avkastning. Eventuellt kommer det i så fall behövas ett politisk 
beslut.  

7) Antagande av verksamhetsplan och budget för 2024, inklusive kommentar om: 
Föreslagen verksamhetsplan och budget för 2024 antogs av styrgruppen. Med tre tillägg 
som lades in under sittande möte. Dokumentet läggs på hemsidan. 
Tilläggen är: 

- Aktivitet under kommunikation som öppnar upp för att kunna delta i 
exempelvis ett dykevent eller motsvarande i Edsviken även under 2024. 

- Till aktiviteten ovan höjdes budgeten för Kommunikation med 20 000 kr 
- Samverkansavtalet beslutade att bli löpande och inte gälla för endast fyra 

år som tidigare. Medlemsavgifterna ska dock ses över vart fjärde år. Det 
löpande avtalet har en uppsägningstid på 2 år.  

Diskussion och information meddelades också kring: 
Budget fosforfällning- arbetsgruppen meddelar att det kan ske en viss 
kostnadsförändring inför fällning som troligtvis genomförs 2027. Priserna för 
aluminium har gått upp men är nu på väg ner igen. Det kan således bli så att ett 
tilläggsavtal kan behöva tas fram.   
 
Behovsutredning båttvätt- denna fråga diskuterades i arbetsgruppen som var 
ett önskemål från politikerna. Mötet kom fram till att frågan bör hållas levande 
men att vi inte vet konkret hur detta ska kunna drivas av 
Edsvikensvattensamverkan.  
 

8) Aktuellt från kommunerna 
 
Danderyd 
Program för Danderyds sjukhus pågår som troligtvis kommer påverka 
dagvattenhanteringen i området och därmed utsläppet i Edsviken 
Vattentjänstplanen ska nu ut på samråd. Förhoppningsvis beslutas det om antagande 
i slutet av året.  
 
Järfälla 
Åtgärdsplaner tas nu fram för samtliga vattenförekomster, Bällstaån kommer 
prioriteras.  
 
Stockholm 
LÅP inte antaget men att de kan söka medel från centralmedels fonden. Påverkar 
inte samarbetsavtalet gällande fällning. 
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I stället kommer Stockholm få in våtmarken i prioriteringen för LÅP. Blir sannolikt 
ett styrelseärende om detta förfarande.  
Budget för fällningen i Edsviken är med i fleråringen för exploateringskontoret men 
då först 2026–2027 för att det sannolikt är först då Edsviken är klara. 
Ny VD & ny styrelseordförande för SVOA.  
Priset har fallit igen för fällningskemikalier.  
Intern omorganisation som gett lite initial osäkerhet om var frågor ligger. 
Samarbete med Lst gällande PFAS/TFA (dock ej i Edsvikens tillrinningsområde). 
 
Sollentuna 
Dammar i Edsbergsparken pågår. En viktig åtgärd att komma i mål med. 
Det föreslås ytterligare fyra platser för våtmarker och dagvattendammar. Detta ska 
upp till beslut nu. Kommer ta stora delar av kommunens beting för Edsviken.  
Sanering av två båtuppställningsplatser genomförs under 2024 
Nya arrendeavtal med båtklubbar tas fram, med hårda miljökrav, ytorna ska sedan 
saneras.  
Edsviken är mycket prioriterat.  
Towe kommer byta tjänst från och med 1 april, blir tillförordnad strategisk chef. De 
försöker lösa detta med ersättare för henne men frågan är inte löst ännu.  
 
Sundbyberg  
Inget att berätta 
 
Solna 
En dagvattenanläggning vid Svendenbadet kommer byggas 2024.  
 
 

9) Övriga frågor 
Inga övriga frågor. 

10) Nästkommande möten 
Nästkommande möten hålls den 24 maj (Solna), 20 sept (?) och 6 dec (Danderyd). 

11) Mötet avslutas 
Mötet förklarades avslutat.  


